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پنج شنبه اول آبان ۱۳99 
۵ ربیع الاول ۱۴۴۲ - شماره ۲۲۵9۳

فدراســیون جهانی فوتبال نقطه نظرات خود را درباره آخرین نسخه پیشنهادی اساسنامه فدراسیون 
فوتبال ایران اعلام کرد.

پروســه اصلاح اساسنامه فدراســیون فوتبال از ماه ها قبل تاکنون ادامه دارد و همچنان به پایان 
نرســیده است. در آخرین مرحله، این فدراســیون با رفع ایرادهای مدنظر فیفا، در مرداد سال جاری 
نسخه پیشــنهادی را به فیفا ارسال کرده و پاسخی را تاکنون دریافت نکرده بود اما دیروز فدراسیون 

فوتبال از دریافت پاسخ فدراسیون جهانی خبرداد.
این فدراســیون در ســایت خود نوشت:»بر این اســاس،فیفا ضمن قبول کلیات و اکثریت موارد مندرج در اساسنامه 
فدراســیون مواردی جزیی را جهت اصلاح در بخش مقررات انتخاباتی اعلام کرده است. فدراسیون فوتبال ضمن تقدیر و 

تشکر از فیفا و کنفدراسیون فوتبال آسیا پاسخ نامه مذکور را در موعد مقرر خواهد داد.«
فدراســیون فوتبال در اطلاعیه خود توضیحی نداد که فدراسیون جهانی دست روی کدام موارد اساسنامه گذاشته و 
خواستار اصلاح آن شده است. از سوی دیگر یکی از انتظارات علاقه مندان به ورزش برگزاری انتخابات فدراسیون فوتبال 
است. اواخر سال گذشته بود که مهدی تاج از ریاست فدراسیون استعفا داد و هنوز مسئولان فدراسیون موفق به برگزاری 

انتخابات نشده اند. 
پیش از این مهدی محمد نبی دبیر فدراسیون فوتبال از احتمال برگزاری انتخابات در پائیز سال 99 خبر داده بود.

تایید کلیات اساسنامه فدراسیون فوتبال از سوی فیفا
سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی در مورد فعالیت یا لغو مجوز و تعطیلی رشته های ورزشی با توجه به 

شیوع حداکثری ویروس کرونا توضیح داد.
محمد اسد مسجدی در مورد امکان تعطیلی مجوزهای صادر شده برای فعالیت رشته های ورزشی مختلف با توجه به 
شیوع حداکثری ویروس کرونا طی روزها و هفته های اخیر، اظهار کرد: باید بدانیم که پروتکل های بهداشتی تدوین و ابلاغ 
شده بسیار سختگیرانه و برای روزهای سخت نوشته شده است و اینگونه نیست که هر بار درِ ورزش را ببندیم. وی ادامه 
داد: اما به طور حتم اگر پس از بررسی و ارائه گزارش متوجه شویم که یک رشته یا بخش در شرایط خطرناکی قرار دارد، 

همانند آنچه مسابقات دوومیدانی تجربه کرد اقدام به تعطیلی می کنیم و اجازه فعالیت نمی دهیم.
سرپرست فدراسیون پزشکی ورزشی با تاکید بر اینکه اگر وضعیت نامناسب باشد، محدودیتی برای تعطیلی فعالیت ها 
و لغو مجوزهای صادر شده از سوی ستاد مقابله با گسترش کرونا در ورزش وجود ندارد، گفت: به صورت هفتگی وضعیت 

رشته های مختلف از سوی این ستاد بررسی می شود در مورد فعالیت یا لغو مجوز فعالیت ها تصمیم گیری می کنیم.
مســجدی با اشــاره به اینکه ملاک عمل برای ســتاد مقابله با گســترش کرونا در ورزش، گزارش های ارائه شده از 
ســوی افسران کنترل سلامت فدراسیون پزشکی ورزشی اســت، عنوان کرد: اگر بنابر گزارش های ارائه شده، تعداد افراد 
شــرکت کننده زیاد باشد، نحوه تست گیری ها مناســب نباشد، تعداد مبتلایان رو به افزایش باشد و مواردی از این دست، 

اقدام به تعطیلی و لغو مجوز در مورد فعالیت رشته های ورزشی مختلف خواهیم کرد.

فعالیت رشته های ورزشی در چه شرایطی متوقف می شود؟

*بهمن عسگری قهرمان کاراته جهان و نماینده ایران در المپیک 2020 توکیو 
به کرونا مبتلا شــده است. عســگری اظهار داشت: از چند روز قبل بدن درد و 
کوفتگی داشــتم که پس از مثبت اعلام شدن تست کرونا در قرنطینه هستم 
و حال عمومی ام مســاعد و خوب است. بعد از سپری شدن دوران قرنطینه به 

میادین ورزشی بازخواهم گشت.
*نیما عالمیان یکی از ملی پوشان تنیس روی میز ایران با تیم فراسنج تهران به 
توافق رسید تا در فصل جدید رقابت های لیگ برتر برای این تیم به میدان برود.

عالمیان، سومین ملی پوش فراسنج در فصل جدید لیگ برتر خواهد بود. پیش 
از این، نوشاد عالمیان و امیرحسین هدایی نیز به این تیم ملحق شده بودند.

* ۱2 وزنه بــردار بــه اردوی تیم ملی وزنه برداری برای حضور در مســابقات 
قهرمانی آسیا دعوت شدند.فهرست نفرات دعوت شده به اردو نیز به شرح زیر 
مشخص شد:حافظ قشــقایی )۶۱ کیلوگرم(، حسین سلطانی )۸۱ کیلوگرم(، 
محمــد زارعی، علی میری، صالح چراغی )۸9 کیلوگرم(، کیانوش رســتمی، 
ســهراب مرادی )9۶ کیلو گرم(، رسول معتمدی، ســیدایوب موسوی )۱02 
کیلوگرم(، علی هاشــمی، کیا قدمی )۱09 کیلوگــرم( و علی داودی )+۱09 
کیلوگــرم( به این اردو دعوت شــدند. اردوی تیم ملی وزنه برداری از نهم آبان 
ماه در محل کمپ تیم های ملی فدراســیون آغاز خواهد شــد. مقرر شده که 
هماهنگی ها جهت انجام تست دوپینگ نیز توسط کمیته پزشکی فدراسیون 

صورت گیرد که در جریان اردو صورت خواهد گرفت.

خواندنی از ورزش ایران

یادی از شهید مدافع حرم ابوذر امجدیان
شهدا واقعاً زنده اند

امروز پنجمین سالگرد شهادت شهید مدافع 
حرم ابوذر امجدیان است. این شهید والامقام در 
روز 2۸ مرداد ماه سال ۱۳۶۵ در روستای سهنله 
از توابع شهرستان سنقروکلیایی به دنیا آمد و در 
ســایه محبت های پدر و مادری پاکدامن دوران 
کودکی را پشت سر گذاشت و پس از اخذ دیپلم 
در رشــته آی. تی دانشجو شــد. با آغاز جنایات 
گروهک تکفیــری داعش در حریم آل الله، ابوذر 

امجدیان نیز به نبرد با آن جانیان برخاســت. ابــوذر امجدیان صبح روز یکم 
آبان ماه ســال ۱۳9۴ که مصادف با تاسوعای حسینی)ع( و چهارمین سالروز 
ازدواجش بود به درجه رفیع شــهادت نائل آمد. همســر شــهید امجدیان در 
مصاحبه ای گفته اســت: »ابوذر بسیار مطیع ولایت بود و در رابطه با اعزام به 
سوریه زمانی که من مخالفت کردم گفت »چون رهبر ما و، ولی امر ما امر کرده 
باید برای دفاع از حرم اهل بیت)ع( بروم«. ابوذر در سال 9۴ خیلی به مأموریت 
می رفت و من به دلیل وابستگی شــدید به ایشان با اعزام او به مأموریت های 
خارج از کشور مخالفت می کردم، زیرا به هیچ وجه تحمل دوری او را نداشتم... 
ابوذر قبل از اینکه به سوریه برود مدام کنارم می نشست و می گفت »مریم جان، 
از شما یک خواهش دارم؛ اینکه اگر روزی خبر شهادتم را شنیدی، داد و فریاد 
نزنی، دوم اینکه این قدر به من وابســته نباشــی«، و اکنون بعد از رفتن ابوذر 
صبرم زیاد شده و زمانی که در اوایل خیلی بی قراری می کردم به خواب من آمد 
و گفت »مریم، تو را به خدا این قدر بی قراری نکن، هر وقت ناراحت می شوی 

من کنارت می آیم«، و درک کردم که شهدا واقعاًً زنده اند.«

آمریکا و کاناد از مسابقات جهانی 2020 کنار کشیدند

واکنش مدیر تیم های ملی کشتی آزاد به انتقادات 
برای المپیک رقابت های انتخابی برگزار می کنیم!

برنامه پخش زنده مسابقات ورزشی از تلویزیون

اخبار کوتاه از فوتبال

حدیث دشت عشق

سرویس ورزشی-
مدیــر تیم های ملی کشــتی آزاد در واکنش به 
انتقــادات صورت گرفته درخصــوص عدم برگزاری 
مسابقات انتخابی گفت: شیوع کرونا و نداشتن زمان 
کافی باعث شــد نتوانیم این بحث را عملیاتی کنیم.، 
قطعا بــرای رویدادهای بعــدی و مخصوصا المپیک 
شــرایطی ایجاد خواهد شــد که همه مدعیان برای 

رسیدن به دوبنده تیم ملی شانس داشته باشند!
بعد از آنکه رئیس فدراسیون کشتی روسیه از احتمال لغو 
مسابقات جهانی 2020 در کشور صربستان خبر داد، این بار 
خبر رسید کشورهای آمریکا و کانادا از حضور در این رقابت ها 
انصراف داده اند. چهار روز قبل مامیاشویلی رئیس فدراسیون 
کشتی روســیه در اظهاراتی که در سایت رسمی فدراسیون 
کشــتی این کشور منتشر شده اعلام کرد: در حالی که اعلام 
شده بود مســابقات قهرمانی جهانی کشتی در همان تاریخ 
اعلام شــده برگزار می شود و بسیاری از کشــورها از جمله 
روســیه منتظر آن هستند، اما شرایطی تغییر کرده است. به 
همین دلیل هنوز مشخص نیســت که آیا رقابت های جهان 
در ســال جاری برگزار می شــود یا خیر. البته ما رقابت های 
قهرمانی کشور را با همین ذهنیت برگزار کردیم. رقابت هایی 
که به دلیل شرایط متفاوت کنونی در تاریخ مسابقات ما ثبت 
خواهد شد.  دیروز هم فدراسیون کشتی آمریکا با درج خبری 
بر روی ســایت رســمی خود از عدم حضور تیم های کشتی 
این کشــور در این مســابقات خبر داد. بر این اساس کمیته 
اجرایی کشتی ایالات متحده که به نمایندگی از هیئت مدیره 
فدراسیون کشتی آمریکا عمل می کند، در جلسه اخیر تصمیم 
گرفت به دلیل مسائل بهداشتی و ایمنی ناشی از همه گیری 
ویروس کرونا در جهان تیم های کشــتی این کشور از حضور 

در رقابت های جهانی صرف نظر کنند. 
کانادایی ها نیز عدم شرکت شــان در جهانی بلگراد را به 
اتحادیه جهانی اعلام کرده اند. در این بین البته تناقض هایی 
باقی می ماند. آمریکا در شرایطی اعلام کرده که برای حفظ 
ســلامت کشــتی گیرانش در جهانی شــرکت نمی کند که 
تماشــاگران بدون هیچ تست و مراقبتی، توانستند مسابقات 
انتخابی را تماشا کنند. مسابقات انتخابی تیم های ملی روسیه 

هاشمیان: هنوز کسی از تیم ملی خط نخورده
وحید هاشمیان سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان درخصوص پوست اندازی 
در تیم ملی گفت: اســکوچیچ ســرمربی تیم ملی مدعی است هیچ کس به طور 
کامل از تیم ملی خط نخورده است، بلکه این کار یک نقطه شروعی برای دعوت 
کردن یکســری جوان به تیم ملی بود که آنها هم خودشان را نشان بدهند. من 
فکر می کنم هنوز خیلی ها می توانند در تیم ملی حضور داشــته باشــند که این 
موضوع به نظر ســرمربی تیم ملی و بعد از آن اعضــای کادر فنی دارد. در مورد 
پوســت اندازی هم باید بگویم این جزو قوانین فوتبال است.زمانی که ما هم بازی 
می کردیم و جوان بودیم یکسری از پیشکسوتان رفتند و بعدها هم که ما به اواخر 
فوتبالمان نزدیک شــدیم حس کردیم باید جا را به جوانترها بدهیم چون انگیزه 
بیشتری دارند و می توانند سالها بازی کنند. همه اینهایی که گفتم باعث نمی شود 
زحمات کســانی که سالها برای تیم ملی زحمت کشیدند را فراموش کنیم.وی با 
مثبت ارزیابی کردن اردوی اخیر تیم ملی در ترکیه و بازی دوستانه با ازبکستان 
گفت: باید به این موضوع اشــاره کنم که فوتبال فقط بازی و تمرین نیست. یک 
عواملی نیاز اســت که در کنار هم قرار بگیــرد تا اتحاد و همدلی به وجود بیاید. 
خوشبختانه در این اردو بازیکنان دور هم جمع شدند و همین موضوع سبب شد 
تا جو قبلی که به وجود آمده بود به فراموشی سپرده شود.من در مجموع این اردو 
را صد در صد مثبت ارزیابی می کنم. اگر صد در صد تمرکز کنیم و فدراسیون هم 
حمایت لازم را از ما انجام بدهد و مردم و رســانه ها از ما حمایت کنند می توانیم 
به جام جهانی برویم.در این مقطع باید دســت به دســت هم بدهیم که مردم را 
خوشحال کنیم.خوشحالی که فوتبال می تواند به مردم هدیه بدهد شاید با خیلی 
کارها انجام نشــود. رفتن فوتبال ایران به جام جهانی یک بعد تبلیغاتی بزرگ از 
نظر سیاسی، اقتصادی، ورزشی و... است.ما باید خودمان به خودمان کمک کنیم.

آغاز اصلاح قرارداد بازیکنان استقلال
باشگاه استقلال اصلاح قرارداد بازیکنان را در دستور کار قرار داده و در اولین 
گام این موضوع شــامل حال دروازه بان آبی پوشان شد.باشگاه استقلال دیروز از 
تمدید قرارداد حســین پورحمیدی، دروازه بان جوان تیم خبر داد. این دروازه بان 
پیش از اعزام اســتقلال به قطر برای شرکت در مســابقات لیگ قهرمانان آسیا 
خواســتار جدایی شــد، اما مدیریت قبلی با افزایش رقم قرارداد، اعلام کرد که 
پورحمیدی قرارداداش را تمدید کرده اســت. بعد از برکناری سعادتمند، اعضای 
هیئت مدیره و احمد مددی، سرپرست باشگاه استقلال با بررسی شرایط بازیکنانی 
که قراردادشــان را در زمان مدیریت قبلی تمدید کرده بودند، متوجه شدند که 
ارقام بالا بوده و باید اصلاح شود. در همین زمینه، مدیران استقلال تلاش کردند 
با تشــریح وضعیت مالی باشــگاه برای بازیکنان، اقدام بــه اصلاح و بازنگری در 
قرارداد این بازیکنان کنند. در اولین اقدام قرارداد پورحمیدی اصلاح شــد و قرار 
است در روزهای آینده قرارداد سایر بازیکنان که گفته می شود ۸،9 نفر هستند، 

اصلاح شود.
آخرین اخبار از نقل و انتقالات فوتبال باشگاهی ایران

*علی کریمی هافبک ملی پوش اســتقلال بعــد از اردوی تیم ملی فوتبال راهی 
اصفهان شــده تا با خانواده خود دیدار کند.اگرچه شــایعاتی پیرامون حضور این 
بازیکن در سپاهان شنیده می شود اما نماینده این بازیکن دو نشست را با مهدی 
عبدیان برگزار کرده است. البته عضو هیئت مدیره استقلال هم پیشنهاد خود را 
به کریمی ارائه کرده اســت.قرار است کریمی پیشنهاد استقلال را مورد بررسی 

قرار داده و سپس پاسخ نهایی را به مسئولان این باشگاه ارائه کند.
*هادی محمدی پس از طی مراحل قانونی و اخذ رضایت نامه از باشگاه ذوب آهن 
به جمع شــاگردان علیرضا منصوریان پیوست. دیگر بازیکنی که به تیم تراکتور 
پیوسته، محمد قادری است. این هافبک گلزن فصل گذشته در تیم ماشین  سازی 
توپ می زد.همچنین با نظر علیرضا منصوریان یک بازیکن جوان و آینده دار 2۱ 

ساله به نام محمد سجاد قلی بیگلی نیز به تراکتور پیوسته است.
*مهدی کیانی که دو فصل دیگر با باشــگاه اصفهانی قرارداد دارد، در مذاکرات 
جدیــد خواهان افزایش مبلغ قراردادش شــده اما مدیران ســپاهان به او اعلام 
کرده اند بر اســاس توافق قبلی حاضر به ادامه همکاری هستند. از طرفی محرم 
نویدکیا هم به کیانی اعلام کرده علاقه مند به حفظ او در تیم اســت اما باید در 
ابتدا مشــکلش را با باشــگاه حل و فصل کند و بعد به مجموعه تیم اضافه شود. 
به این ترتیب باید دید که هافبک با تجربه زردپوشان و مدیران باشگاه در نهایت 

چگونه به تعامل برای ادامه همکاری درلیگ بیستم می رسند.
* امیرحســین خدامرادی بازیکن رده امید اســتقلال و آرش داجلیری بازیکن 
سال گذشــته تیم امید استقلال که از اواخر فصل گذشــته در تیم بزرگسالان 
اســتقلال حضور یافته بودند، قراردادشان را با این تیم به مدت ۳ فصل دیگر با 

تیم بزرگسالان تمدید کردند.

هم در حضور تماشاگران برگزار شد. 
بی انگیزگی کشتی گیران با لغو پیکارهای انتخابی

با وجود آنکه هر لحظه احتمال برگزار شــدن مسابقات 
جهانی کمتــر و کمتر می شــود، در ایران عــدم برگزاری 
رقابت های انتخابی همچنان سوژه روز کشتی است. چند روز 
قبل بود که علیرضا رضایی سرمربی تیم دانشگاه آزاد انتقادات 
تندی را متوجه فدراســیون کرد و عدم برگزاری رقابت های 
انتخابی را ظلم به اســتعدادهای کشتی دانست. دیروز هم 
مهدی محمدی مربی پیشین تیم ملی کشتی فرنگی و یکی 
از ملی پوشان پیشــین ایران در گفت و گو با خبرگزاری مهر 
عنوان داشت: برگزار نشدن رقابت های انتخابی تیم ملی فقط 
موجب ناامیدی و بی انگیزه شــدن کشتی گیران می شود. با 
وجود تصمیم رئیس فدراســیون کشــتی مبنی بر برگزاری 
انتخابی، متأســفانه با توجه به شــرایط کرونایی، فشارهایی 
برای عدم برگزاری مســابقات بر وی تحمیل می شود و همه 

چیز به کادر فنی محول شده است.
مربی پیشین تیم کشتی فرنگی نوجوانان ایران با تاکید 

بر اینکه عدم برگزاری انتخابــی، به از بین رفتن انگیزه ها و 
روند پشتوانه  ســازی در کشتی می انجامد افزود: ما نباید به 
لحاظ فنی و قانونی، یک بار کشتی گیران را سر وزن بیاوریم 
و با آزمون انتخابی محک بزنیم. متأسفانه هنوز به این نتیجه 
نرسیدیم که چطور و چگونه باید به صورت قانونمند مسابقات 

انتخابی را برگزار کنیم.
محمدی اظهار داشــت: باور کنید هیچ اتفاق خاصی در 
اردوهای تیم ملی نمی افتد. اگر هم گاهی نتیجه می گیریم، 
نتیجه زحمت مربیان باشــگاه ها و خود کشتی گیران است. 
به عنوان کســی که ۱0 سال در اردوهای تیم ملی بودم باید 
عرض کنم برخــی از اعضای کادر فنــی در تیم ملی فقط 
کشــتی گیران را تخریب می کنند و کار دیگری بلد نیستند. 
به واقع چرا باید در تاریخ المپیک و در کشتی فرنگی فقط ۳ 
مدال طلا کسب کرده باشیم و سپس هیچ گاه نتوانیم چنین 

موفقیتی را تکرار کنیم.
پاسخ مدیر تیم های ملی کشتی آزاد به انتقادات

اما پــس از این انتقــادات بود که محســن کاوه مدیر 

تیم های ملی کشتی آزاد در گفت و گویی با خبرگزاری ایسنا 
در مقام پاســخگویی برآمد و گفت: درباره مسابقات انتخابی 
تصمیمــات خوبی اتخاذ شــده که بــه زودی اعلام خواهد 
شــد. حقیقت امر این اســت که نظر کادر فنی تیم ملی و 
مخصوصا رئیس فدراسیون کشتی این بود که شاهد برگزاری 
رقابت های انتخابی پویا برای تیم ملی کشتی آزاد باشیم اما 
شیوع کرونا و نداشتن زمان کافی باعث شد نتوانیم این بحث 

را عملیاتی کنیم.
مدیر تیم های ملی کشتی آزاد، افزود: با توجه به شرایط 
موجود مجبور شــدیم رقابت های انتخابــی را برگزار نکنیم. 
همه ما دوست داشتیم شــاهد برگزاری رقابت های انتخابی 
با حضور همه مدعیان باشــیم اما شرایط فعلی این اجازه را 
به ما نداد. قطعا برای رویدادهای بعدی و مخصوصا المپیک 
شرایطی ایجاد خواهد شد که همه مدعیان برای رسیدن به 

دوبنده تیم ملی شانس داشته باشند!
وی در پاسخ به این سؤال که چرا کشوری مانند روسیه 
با وجود شــرایط مشــابه شــیوع کرونا و زمان کم می تواند 
انتخابی بگذارد اما ما از انجام آن خودداری می کنیم، گفت: 
ما در شــرایط ویژه و خاصی هستیم و کشتی گیران بعد از ۸ 
ماه دور هم جمع شــده اند. قطعا اگر شرایط اجازه این کار را 

می داد انتخابی را برگزار می کردیم.
مدیر تیم های ملی کشــتی آزاد در پاسخ به این سؤال 
که آیا نمی شــد همانند لیگ که شما یکی از مدافعان جدی 
برگــزاری آن بودید، با گرفتن تســت های لازم نســبت به 
برگــزاری انتخابی با حضور حداکثــر ۳ یا ۴ نفر در هر وزن 
اقدام کنید، گفت: ببینید لیگ شرایطی را ایجاد کرد که خود 
تیم ها مجاب شدند موارد بهداشتی را چه در تمرین یا مسابقه 
رعایت کنند که رعایت این موارد در برگزاری مسابقات آزاد 
دشــوار است. مثلا در همین وزن ۶۵ کیلوگرم که قرار است 
انتخابی برگزار شود می توانستیم تعداد رو دو برابر کنیم اما 
شــرایط موجود اجازه این کار را نداد. ما اگر می خواســتیم 
انتخابی بگذاریم باید ۱۵ روز قبل از مســابقات اعلام کنیم، 
پس از آن هم کشــتی گیران باید چند روز ریکاوری کنند، با 
این زمان کم باقی مانده تــا رقابت های جهانی عملا امکان 

برگزاری انتخابی نبود.

پنجشنبه 1 آبان 1399
لیگ اروپا

*راپید وین................................................آرسنال)ساعت 20:2۵- شبکه ورزش(
*سلتیک..............................................آث میلان)ساعت 22:۳0- شبکه ورزش(

جمعه 2 آبان 1399
هفته 6 لیگ برتر انگلیس

*استون ویلا...................................................لیدز)ساعت 22:۳0- شبکه ورزش(

نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی 
گفت: تحقیــق و تفحص از واگــذاری و تخلفات 
هلدینگ پتروشیمی  باختر از جمله پتروشیمی مهاباد 
بــه زودی در صحن علنی مجلس طرح و بررســی 

می شود. 
جلال محمودزاده، در گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: 
در روزهای اخیر تحقیــق و تفحص از واگذاری و تخلفات 
هلدینگ پتروشــیمی باختر از جمله پتروشیمی  مهاباد در 
کمیسیون انرژی تصویب شــده و برای طرح و اعلام نظر 

نمایندگان به صحت علنی ارجاع شد.
وی افزود: با توجــه به اینکه تحقیق و تفحص مذکور 
در مجلس دهم آغاز شــد و از سویی جمع آوری مدارک و 
مســتندات تخلف واگذاری به بخش خصوصی در مجلس 
دهم آماده شــده و در دو نوبت نیز بــه تایید نمایندگان 
مجلس در دوره نهم رســیده بود، به دلیــل زمانبر بودن 
موضوع و اتمام مجلس دهم منتج به نتیجه نهایی نشــد 
بنابراین به منظور ادامه تحقیق و تفحص در مجلس فعلی 

نیاز به بررسی و تصویب مجدد دارد.

نماینده مردم مهاباد در مجلس شورای اسلامی گفت: 
بر اساس این طرح، تحقیق و تفحص از نحوه واگذاری هفت 
واحد پتروشیمی  هلدینگ باختر از جمله پتروشیمی  مهاباد 
به بخش خصوصی که در ســال 9۱ انجام گرفته، توســط 
نمایندگان در صحن علنی مجلس بررســی می شود و در 
صورت محرز شــدن تخلفات در نحوه واگذاری ها، عوامل 
آن به مراجع قضایی معرفی و برخورد قانونی انجام خواهد 

گرفت.
وی تصریح کرد: وزیر نفت باید پاســخگو باشد که با 

رئیس  فراکسیون مناطق آزاد مجلس:
قانون اداره مناطق آزاد اصلاح می شود

کیش- خبرنگار کیهان:
 رئیس  فراکســیون مناطق آزاد مجلس شورای اسلامی در دیدار با اعضای شورای شهر کیش از اصلاح 

قانون اداره مناطق آزاد کشور خبر داد.
 معصومه پاشــایی بهرام در این دیدار با  اشاره به کاستی ها و برخی نارسایی های قانون اداره مناطق آزاد کشور گفت: 

فراکسیون مناطق آزاد، طرح اصلاح قانون چگونگی مناطق آزاد را به مجلس ارائه کرده است.
به گفته پاشایی بهرام، با گذشت 2۷ سال از تصویب قانون مناطق آزاد و با توجه به تجارب سه دهه اخیر این مناطق، 

در اصلاح این قانون باید منافع تولید ملی،  اشتغال و توسعه پایدار مناطق آزاد در نظر گرفته شود.
نماینده مردم مرند و جلفا در این دیدار خاطر نشــان کرد: موضوعات معیشتی،  اشتغال ساکنان و توسعه همه جانبه 

مناطق آزاد از جمله مسائل مورد توجه فراکسیون مناطق آزاد است.
در این دیدار که در محل دفتر شــورای شــهر کیش برگزار شــد، محمد طاهری رئیس  شورای شهر کیش از رئیس 
 فراکســیون مناطق آزاد و دیگر نمایندگان مجلس درخواســت کرد نسبت به قوانینی که منجر به توسعه، ایجاد اشتغال، 
کارآفرینی و معیشــت مردم می شود و همچنین اصلاح موضوع اخذ مالیات از کارکنان و کارمندان مناطق آزاد مصوباتی 

داشته باشند.

دبیر شــورای هماهنگی واحدهای استانی بنیاد 
مستضعفان سیستان و بلوچســتان گفت: این بنیاد 
1۵ میلیارد تومان تجهیزات به مددجویان بهزیستی 
شهرستان های چابهار و قصرقند با هدف برطرف کردن 

نیازهای اولیه این قشر از جامعه اهدا کرد. 
آرشــام هنرکار ،  در گفت وگو با ایرنا اظهار داشــت: این 
تجهیزات شــامل ۴0۵ دستگاه ویلچر معمولی، ۱0 دستگاه 
ویلچر برقی، ۷90 دستگاه کولر گازی، 900 دستگاه یخچال، 
۷20 تختــه فرش، یکهزار و 20 دســتگاه اجاق گاز و 200 
دستگاه چرخ خیاطی بوده که همه اقلام از تولیدات داخلی 
تامین شــده و به صورت نمادین به ۵0 نفــر از مددجویان 

بهزیستی منطقه توزیع شده است.
وی بیــان کــرد: همچنین کمــک نقــدی ۵00 هزار 
تومانی به همه خانوارهای پشــت نوبتی حمایت بهزیستی 
شهرستان های چابهار و قصرقند شامل ۷۴0 خانوار پرداخت 

شد.
دبیــر شــورای هماهنگی واحدهــای اســتانی بنیاد 
مســتضعفان سیســتان و بلوچســتان گفت: دو میلیارد و 
۱00 میلیون تومــان از ۱۵ میلیــارد تومان تخصیص یافته 
به مددجویان بهزیســتی شهرســتان های چابهار و قصرقند 
به منظور کمک به اتمام ســاخت ۱۴0 واحد مسکونی این 

نماینده بندرعباس:
حمله سایبری به بنادر

 خنثی شد
نماینده بندرعباس گفت: زیرساخت های مناسبی 
در حوزه مقابله با حملات سایبری دشمن وجود دارد 
که کارشناســان اجازه ندادند این حمله سایبری نیز 
همانند برخی حملات گذشــته، نتیجه بخش باشد و 

خنثی شد.
به گزارش خبرگزاری فارس از بندرعباس، احمد مرادی 
با  اشاره به حمله سایبری به بندر و گمرک شهید رجایی در 

استان هرمزگان اظهار کرد: 
اهمیت بالای گمرک شهید رجایی باعث می شود، توجه 
ویژه ای نسبت به زیرساخت های مختلف آن صورت گیرد که 

البته لازم است ارتقا یابد.
نماینده مردم هرمزگان عنوان داشــت: مشــکلاتی در 
گذشته در حوزه مقابله با حملات سایبری وجود داشت که 
رفته رفته زیرســاخت های لازم آن فراهم شد البته ضروری 
است در شرایطی که حملات متعددی از سوی دشمن برای 
آسیب زدن به گمرک صورت می گیرد، سیستم مقابله بیش 

از پیش تقویت شود.
مرادی اضافه کرد: تأکید ما بر این اســت که ســازمان 
پدافند غیرعامل به سازمانی کاملا مستقل و تحت تشکیلات 
ســتاد کل نیروهای مســلح قرار گیرد تــا از ظرفیت های 
نرم افزاری آن بــرای مقابله با حملات ســایبری به بنادر و 

گمرکات کشور استفاده شود.

عامل اخلال در بازار لاستیک خوزستان 
بازداشت شد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری خوزستان گفت: یکی از 
نمایندگان توزیع لاستیک خودرو در خوزستان به دلیل تخلف گسترده 

در توزیع بازداشت شد. 
 سیدنوراله حسن زاده، در گفت و گو با ایرنا بیان کرد: فرد مذکور که یکی از 
نمایندگی های توزیع لاستیک خودرو در خوزستان می باشد تخلفات گسترده ای 
در توزیع داشت و عامل اخلال در توزیع لاستیک در ناوگان حمل ونقل جاده ای 

در استان خوزستان شناخته شده است.
وی با بیان اینکه این عامل توزیع، عرضه خارج از شــبکه لاستیک داشته 
اســت گفت: اموال احتکار شــده این توزیع کننده لاستیک خودرو در راستای 

حمایت از رانندگان شناسایی و توقیف شد.
معاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری خوزستان با بیان اینکه در این 
شرایط سخت اقتصادی و تحریم با هر متخلف در بازار و اقتصاد برخورد جدی 
خواهد شد اظهار داشــت: پیگیری و بررسی کارشناســان معاونت هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری خوزستان و نیز تلاش دستگاه های اجرایی و نظارتی 

استان باعث شد تا تخلف این عامل توزیع آشکار شود.
اواخر هفته گذشــته  یک انبار لاستیک خودروهای سنگین در خوزستان 
با تلاش ســربازان گمنام امام زمان)عج( کشــف شــد و در این رابطه یک نفر 

بازداشت شد.
 به منظور جلوگیری از هر گونه تخلف و احتکار در بازار لاستیک،  این کالا 

به صورت الکترونیکی و سهمیه بندی بین عاملان توزیع می شود. 

کرونا اداره بنیاد مسکن 
شهرستان دشتی را تعطیل کرد

شهرستان  اسلامی  انقلاب  مســکن  بنیاد  مدیر 
دشتی گفت: به دلیل شیوع بیماری کرونا بین کارکنان، 
فعالیت این اداره از دیروز به مدت دوهفته تعطیل شد. 
سید اصغر صالحی ،  درگفت وگو با ایرنا افزود: این تصمیم 
پیشــگیرانه با هماهنگی فرماندار، مدیرکل بنیاد مســکن و 
معاون اداری و پشتیبانی این اداره کل در راستای جلوگیری 

از شیوع بیماری کرونا اتخاذ شده است.
وی بیان کرد: هفته گذشــته یکــی از همکاران که به 
ماموریت مشــترکی اعزام شده بود پس از بازگشت به دلیل 

احساس سردرد و کوفتگی بدن به مرخصی ساعتی رفت.
صالحی اضافه کرد: اما فردای آن روز به دلیل حال بدی 
که داشت تســت کرونا داد و جواب آزمایش ایشان مثبت و 
به دنبــال وی دو نفر دیگر از همکاران نیز همان حالت ها را 
تجربه کردند. وی ادامه داد: اداره بنیاد مســکن شهرســتان 
دشتی هشت پرســنل دارد که تاکنون تست چهار نفر آنها 
مثبت شده و مابقی نیز منتظر جواب آزمایش خود هستند.

هشت شهرستان استان بوشــهر در وضعیت قرمز قرار 
دارند و تنها شهرســتان های جم و کنــگان در وضعیت زرد 

قرار دارند. 

دومین مرزبان هرمزگان در هفته ناجا 
به شهادت رسید

فرمانده مرزبانی هرمزگان گفــت: در جریان درگیری مرزبانان با 
قاچاقچیان در آب های ساحلی گروگ میناب دومین مرزبان این استان 

در هفته ناجا به شهادت رسید. 
به گزارش ایرنا، ســرتیپ حســین دهکی، افزود: این حادثه برای مقابله با 
قاچاقچیان سوخت رخ داد و یکی از مرزبانان این شهرستان به نام ستوان سوم 

»محمد احمدی سکل« به درجه رفیع شهادت نائل آمد.
وی ادامه داد: اکیپ گشــت دریایی پایگاه دریابانی میناب حین گشت زنی 
در رو به روی ســاحل گروگ در فاصله یک مایلی ساحل با تعداد زیادی شناور 
حامل ســوخت قاچاق که بصورت گروهی درحال حرکت به سمت نوار مرزی 

بوده برخورد کرد.
وی در ادامه تصریح کرد: مرزبانان با مشاهده قاچاقچیان دستور توقف شناورها 
را دادند که ضمن بی توجهی به قانون، یک فروند از شــناورهای  قاچاقچیان به 
شــناور سازمانی و پرسنل حمله ور شده که در اثر برخورد شناور قاچاقچیان با 
شــناور سازمانی، احمدی سکل به دلیل برخورد  شدید با شناور از ناحیه سر و 
کتف سمت چپ دچار جراحت و خون ریزی شده که بلافاصله مصدوم به اسکله 
ســیریک اعزام و با هماهنگی های انجام شده توسط اورژانس ۱۱۵ جهت مداوا 

به بیمارستان شهرستان سیریک  منتقل شد.
وی یاد آور شــد: با وجود تلاش  کارکنان بیمارستان، متأسفانه اقدامهای 
درمانی و احیاء موثر واقع نشد و این مرزبان شجاع و خدوم مرزبانی هرمزگان به 
درجه رفیع شهادت نایل  شد و به خیل همرزمان شهیدش در مرزبانی استان 

هرمزگان پیوست. 
وی اظهار داشــت: هرچند شــناور مهاجم از محل متواری شده اما تلاش 

مأموران برای دستگیری آنان ادامه دارد.
2۵ مهرماه جاری هم اکیپ گشــت دریایی پســت کنترل لافت قشــم 
هم حین گشــت زنی و انجام وظیفه دســتور توقف یک فروند شناور دادکه با 
ممانعت و بی توجهی قاچاقچیان رو به رو  شــد، براثر برخورد شــناور مهاجم با 
شناور مرزبانان ستوان یکم اصغر سالار پور به شدت زخمی و قبل از رسیدن به 

بیمارستان به علت شدت جراحات به درجه رفیع شهادت نائل شد.
نخستین شهید مدافع سلامت شاهرود

 به جمع یارانش پیوست
حبیب ذاکریان نخستین شــهید مدافع سلامت دانشگاه علوم 
پزشکی شاهرود، پس از چند روز مبارزه با بیماری کرونا به دیگر یاران 

شهیدش پیوست. 
به گزارش ایرنا، حبیب ذاکریان، پزشک متخصص رادیولوژی و از پزشکان 

شاغل در بیمارستان امام حسین)ع( شاهرود بود.
این پزشک متخصص پس از تحمل عوارض ناشی از  بیماری کووید ۱9 با 
گذشت حدود 2۵ روز بستری در بیمارستان که بخش عمده ای از آن در بخش 

مراقبت های ویژه سپری شد، جان سپرد.
وی فرزند شهید ذاکریان از شهدای دفاع مقدس است.

رئیس  دانشگاه علوم پزشکی شاهرود در پی شهادت مدافع سلامت، دکتر 
حبیب ذاکریان پیام تسلیت ارسال کرد.

 پاسدار سلامت مردم
 به شهادت رسید

فرماندار سلماس گفت: »ولی  نژاداسد« نخستین مدافع سلامت 
و مبارز خط مقدم مقابله با کرونا در این شهرستان بر اثر ابتلا به این 

بیماری به شهادت رسید. 
 علی اکبر عسگری، در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: این شهید از کارکنان 
مرکز بهداشت و بیمارستان خاتم الانبیای شهرستان سلماس بود که جان خود 

را از دست داد.
وی ادامه داد: شهید »ولی نژاداسد«  ۳۶ ساله از بهورزان مرکز بهداشت و 

درمان شهرستان سلماس  با ۱0 سال سابقه خدمت بود.
فرماندار ســلماس گفت: این شهید والامقام در طول مدت شیوع بیماری 
کرونا به صورت افتخاری در روســتاهای بخش مرکزی و محروم شهرســتان 

سلماس به مردم خدمت می کرد.
عســگری بیان کرد: وی پس از چندین ماه تلاش طاقت فرســا در مسیر 
مبــارزه با کرونا حدود ســه روز قبل بــا علایم و آزمایش مثبــت کرونا در 
بیمارســتان خاتم الانبیای سلماس بستری شده و پس از سه روز مقاومت در 

برابر این ویروس منحوس، به فیض شهادت نایل گشت.
وی گفت: بیش از ۱00 نفر از کادر درمان این شهرستان به بیماری کرونا 

مبتلا شده اند.

حال امام جمعه اردبیل
 رو به بهبودی است

حال عمومــی نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه 
اردبیل که به خاطر بیماری کرونا در بیمارســتان بستری شده 

بود، رو به بهبودی است. 
به گزارش ایرنا، آیت الله ســید حســن عاملی، از روز سه شنبه در 
بیمارســتان امام خمینی)ره( تحت مداوا قرار گرفته بود از بیمارستان 

 ترخیص شد.
 آخرین خبر حاکی است که حال عمومی آیت الله عاملی بهتر شده 

و در منزل دوران نقاهت خود را طی می کند.
بنا به اعلام پزشــکان خطر برطرف شــده و وضعیت عمومی امام 

جمعه اردبیل رو به بهبودی است.

جانشین مرزبانی آذربایجان  غربی
 بر اثر کرونا درگذشت

سرهنگ فردین پیری جانشین فرمانده مرزبانی آذربایجان  
غربی که سابقه سرپرستی فرماندهی مرزبانی را نیز داشت بر 

اثر کرونا درگذشت. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم، از هشــت ماه گذشــته که کرونا 
ویروس در آذربایجان غربی شــایع شد، بسیاری از هم استانی ها به آن 
مبتلا شــده و با اینکه افراد زیادی از شر آن جان سالم به در بردند اما 

متاسفانه هزاران نفر نیز جان خود را از دست دادند.
شــیوع این ویروس در میان همه اقشــار این استان دیده شده، از 
ورزشکاران، هنرمندان، کارگران، اصحاب رسانه، نمایندگان مجلس و 

سیاسیون و خلاصه همه قشرها درگیر کووید-۱9 شدند.
هم اکنون بیشــتر کارکنان ادارات شهرستان ارومیه درگیر کرونا 
بوده و برخی به صورت ســرپایی و برخی به صورت بســتری در حال 

مداوا هستند.
چندی پیش چند نفر از نمایندگان استان از جمله وحید جلال زاده 
نماینده مردم ارومیه در مجلس، مهدی عیسی زاده نماینده میاندوآب 
در خانه ملــت، علی زنجانی نماینده نقده، فرماندار ارومیه، مدیرعامل 
آب منطقه ای آذربایجان  غربی و نیز سه تن از معاونان استانداری شامل 
معاون اجتماعی، سیاسی و اقتصادی،گرفتار کروناویروس شده و بهبود 

یافتند.

شمالی  خراسان   زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
گفت: بر اساس برآوردهای صورت گرفته، آتش سوزی 
سه شنبه شب به ۵0 هکتار از عرصه های مرتعی پارک 

ملی سالوک اسفراین آسیب رساند. 
به گــزارش ایرنا، مهدی الهه پور، اظهار داشــت: پس از 
مهار آتش نیز به دلیل وجود بقایای آتش در بســتر منطقه، 
نیروهای ادارات کل حفاظت محیط زیست و منابع طبیعی 
استان در پارک ملی سالوک مستقر شده تا با  توجه به وزش 
باد، از شعله ور شــدن دوباره آتش در این  منطقه پیشگیری 
کنند. مدیرکل حفاظت محیط زیست خراسان شمالی گفت: 
پوشــش  منطقه عمدتا از گیاه گون تشــکیل شده که آتش 
را در خود نگه می دارد و همین ســبب شــده تا این منطقه 

همچنان مستعد شعله ور شدن آتش باشد.
الهه پور، علت بروز آتش ســوزی در پارک ملی سالوک 
اســفراین را نامشــخص خواند و گفت: علت این حادثه در 
دست بررســی اســت و احتمال می دهیم که روشن کردن 
آتش توســط برداشت کنندگان گیاه زرشــک کوهی دلیل 
آن بوده باشــد. وی از دامداران، عشایر و برداشت کنندگان 
گیاهان خودروی وحشی خواست در هنگام حضور در مراتع 
حتی الامکان از روشــن کردن آتش خــودداری کرده و در 
صورت نیاز حتما از خاموش شــدن آتش قبل از ترک محل، 

اطمینان پیدا کنند.
آتش سوزی بخشی از شــمال غربی پارک ملی سالوک 
اســفراین، پس از تلاشی هشت ساعته توسط عوامل محیط 
زیســت، منابــع طبیعی و نیروهــای محلی از اســفراین و 

شهرستان های همجوار مهار شد.

افزایش قیمت ناگهانی گوجه فرنگی در بازار داخلی 
در حالی است که نیمی  از بارهای وارد شده به مرزهای 

استان برگشت داده می شوند. 
به گزارش خبرگزاری تســنیم، اخیــرا افزایش قیمت 
گوجه فرنگی که تا چند وقت پیش هر کیلو ۱۵00 تومان بود 
به حدی رسیده که گاهی به قیمت هر کیلو ۱2 تا ۱۵ هزار 

تومان نیز عرضه می شود.
ایــن در حالی اســت که بنابــر اخبار رســیده و گفته 
مسئولان کامیون های بسیاری حامل گوجه فرنگی به سمت 
مرز انتقال داده شــدند که روزانه تعداد زیادی از آنها در مرز 
خراب یا برگشت داده می شود زیرا بازار عراق از گوجه فرنگی 

کشاورزان ایرانی  اشباع شده است.
قطعا ناهماهنگی در مدیریت و ســازماندهی تجار دلیل 
اصلی افزایــش قیمت باورنکردنــی گوجه فرنگی در داخل، 
کاهــش قیمت در عراق، خراب شــدن مقــدار زیادی بار و 
متضرر شدن تجار و کشــاورزان است که سریع تر باید برای 

آن چاره ای اندیشید.
نبود صنایع تبدیلی کافی در زمینه محصول گوجه فرنگی 
و عدم مدیریت قیمت سبب شــده کشاورزان و تجار با بیم 
از متضرر شــدن به صادرات روی آورند که با ســوءمدیریت 

بسیاری از این افراد باز هم متضرر شدند.
خلیل حیدری مدیرکل گمرک کرمانشــاه، با  اشاره به 
برگشت نیمی  از بارهای گوجه فرنگی از مرز پرویزخان اظهار 
داشت: عرضه گوجه فرنگی بیشــتر از تقاضای طرف عراقی 
است و تاجر عراقی نیز تنها جنس مرغوب را انتخاب می کند 

و مابقی کامیون ها برگشت داده می شوند.

وی عنوان کرد: این موضوع سبب می شود گوجه فرنگی 
با قیمت پایین تری به طرف عراقی عرضه شود.

حیدری با بیان اینکه این مشــکل ناشــی از ضعف در 
سیستم تجارت است گفت: باید تجار و متولیان سازماندهی 
تجار این موضوع را مدیریت کنند و یا برنامه ریزی این روش 

را تغییر دهند.
وی افــزود: گاهی تا ۵0 درصد بارهای گوجه که به مرز 
می رسد برگشت داده می شود، به این دلیل که تولیدکنندگان 
یا فروشندگان هرچه در مزرعه تولید می شود را بار زده و به 
سمت مرز روانه می کنند بلکه سر مرز خریداری برای آن پیدا 
شود درحالی که محصولات کشاورزی تازه فسادپذیر هستند 

و نمی توان در این منطقه زیاد آنها را نگهداری کرد.
مرادعلی تاتار فرماندار قصرشــیرین، با  اشــاره به اینکه 
برگشــت بار از جمله گوجه فرنگی از مرز پرویزخان طبیعی 
اســت اظهار داشــت: از تجار درخواست می شــود به اندازه 
نیاز و درخواســت طرف مقابل بارهــای صادراتی همچون 

گوجه فرنگی را به مرز منتقل کنند.
وی افزود: بارهــای اضافه و بیش از نیاز طرف عراقی به 
طور قطع به آن طرف مرز انتقال داده نمی شــود و ســبب 

برگشت آنها می شود.
تاتار گفت: متأسفانه برخی از تجار این موضوع را رعایت 
نمی کنند و بار اضافه وارد مرز می کنند در حالی که ظرفیت 

مرز نیز حدی دارد.
وی افزود: تجار بار خوب و باکیفیت را وارد مرز کنند زیرا 
طرف عراقی بار را مورد بررســی قرار می دهد و بار نامرغوب 

برگشت می خورد.

تحقیق  و تفحص از تخلفات هلدینگ پتروشیمی  باختر در صحن مجلس بررسی می شود

بنیاد مستضعفان ۱۵ میلیارد تومان به بهزیستی چابهار کمک کرد

توجه به اینکه هلدینگ باختر مرکب از هفت پتروشــیمی  
است، به چه دلیل قیمت حدود ۱00 میلیارد تومان به چند 
فرد واگذار شــده در حالی که قیمت این هلدینگ حدود 

پنج هزار میلیارد تومان است.
محمــودزاده گفت: از ســوی دیگر باید معلوم شــود 
که چرا شرکت پتروشــیمی  دولتی هنگام واگذاری، هیچ 
عکس العمل و اعتراض به این شیوه واگذاری انجام نداده با 

این شیوه غیرشفاف واگذاری همراه بود.
وی اظهار داشت: حتی مراحل واگذاری آن نیز مشخص 
نیست و آیا مراحل قانونی رعایت شده است و از سوی دیگر 
باید مشخص شود که چرا وزیر نفت در پرونده فساد طبری 
معاون سابق قوه قضائیه و برادران نجفی موضوع واگذاری 
غیرقانونی هلدینگ باختر را پیگیری و مطرح نکرده است. مددجویان در نظر گرفته شده است.

وی با اشــاره بــه اینکه بنیاد مســتضعفان در زهک و 
قصرقند سیســتان و بلوچســتان به طور ویژه فعالیت دارد، 
اظهار داشــت: این دو شهرســتان به عنــوان پایلوت های 

پیشرفت و آبادانی بنیاد در نظر گرفته اند.

هنرکار  گفت: در سفر اخیر رئیس بنیاد مستضعفان به 
چابهار و در پی بازدید انجام شــده از حاشــیه شهر چابهار 
مبالغی جهت رفع برخی نیازهای مردم محروم ســاکن این 
مناطق از جمله احداث مدرســه و مراکز بهداشــت در نظر 

گرفته شد.

نیمی  از کامیون های گوجه فرنگی از مرزهای استان کرمانشاه برگشت داده شد
 پارک ملی سالوک اسفراین 

در آتش سوخت
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